
 
 
SKRÄBEÅNS VATTENRÅD 
STYRELSEMÖTE Skräbeåns vattenråd 

 
Tid: Tisdagen den 3/12 Kl. 14:00-16:30 
Plats: Osby Borgen 
 
Protokoll 

 
1. Mötets öppnande: Styrelseordförande öppnar mötet 14:05 
2. Närvarande: Agne Andersson, Jan Nordstrand, Bexhet Krasniqi, Thomas 

Andersson, Ulrika Hedlund, Henry Nilsson, Annelie Worgard, Henric Djerf, Kim 
Bernt (länk) 

3. Val av justerare: Agne Andersson 
4. Fastställande av dagordning: Dagordningen fastställdes  
5. Föregående protokoll: Föregående protokoll lästes upp och godkändes 
6. Laget runt vad händer i avrinningsområdet: 

Agne: Berättade om två nya våtmarker samt återvättning gjorda på Daniel 
Bergman fastighet. Pengar från grip on life (Skogsstyrelsen) uppskattningsvis 30ha 
kring Lönsboda 
Fiskeföreningen Immeln PFAS prover i utgående vatten från Lönsboda 10 gånger 
för höga halter. Kommunen jobbar aktivt med problemet och verkar ta det på 
alvar.  
Thomas: Eventuellt gäddfabrik på Ivösjön 
Henry: Utjämningsmagasinet Lönsboda 
Agne: Landstigningsförbudet i Immelsjön är överklagat.  

7. Samråd om viktiga vattenfrågor Södra Östersjön Länk: Samråd om 
viktiga vattenfrågor Södra Östersjön | Vattenmyndigheterna 
Frågan diskuterades och Ulrika förklarade att det är viktigt att belysa våra 
lokala problem inför nästa vattencykel. Till våra lokala problem nämndes 
brunifieringen. Svarstiden går inte ut förens i April 2025 

 Besluta: Samtliga funderar över vad vi ska skriva inför nästa möte. 
8. Remiss om Geberit prod. AB. Underlag finns i kallelsemejlet: 

Beslut: Styrelsen ansåg inte att det fanns något att återkoppla gällande remissen.  
9. Uppdatering kring Banken 

Annelie redogjorde och delade ut dokument med information (bifogar, med 
kostnadsförslag från bank och redovisning hjälp). 
Utdrag från Bromölla kommun gällande föreningens tillgångar gicks också igenom. 
Det noterades att Bromölla kommun eventuellt har blandat ihop vattenrådet och 
vattenkommiten. Även bidraget från Hav verkar saknas.  
 
Bexhet frågade, hur många timmar per år för redovisning; Annelie det handlar om 
ett fåtal timmar per år. 
 
Annelie informerade att hon hittills har tillbringat cirka tre arbetsdagar på möten 
med banken, Henric, revisorer och Visma samt arbetat med hemsidan.  
 

Följande Beslut togs: 
1.  Att vi väljer Ivötofta Sparbank med bankgiro+swish+koppling till Visma  
2. Att vi väljer Visma SPC Förening som bokföringsprogram  
3. Att styrelsen sätter ett max tak på 10 000 för de nya kostnaderna kopplade till bank, 

bokföring och redovisning. 
4. Att vi anlitar en lokal redovisningsbyrå, Annelie får välja för att få hjälp med 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
Foto: Brodde Almer 
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igångsättning och första bokslut.  
 

10. Uppdatering kring framtida projektanställning 
 

Ulrika: Åtgärdssamordnare, En ansökan är inlämnad för 80% finansiering från 
Hav under fem år. Beräknat att föreningen kan anställa en 60% tjänst till 
skräbeåns vattenråd. Besked under tidig vår. 
 

11. Återvätningsprojekt i norra avrinningsområdet. 
Bordläggs, Osbys representant inte närvarande 

 
12. Övriga frågor 

• Sekreterare rollen 
Det diskuterades hur föreningen skall organisera sig med sekreterare.  
Beslut: Henric skall kontakta Jan Karlsson och Emil Grönkvist i Osby, för att 
diskutera deras vilja och ambition. 

• Ivösjökommittén 
Kristianstad kommun har utsett ny ordförande. Ingen vet så mycket mer än 
namnet Henric Nilsson. Återstår att se vad som händer  

• HKR 
Följande brev lästes upp från Lisa Dessborn HKR 

Hej! 
Mitt namn är Lisa Dessborn och jag är lektor i miljövetenskap på 
Kristianstad Högskola. Jag arbetar just nu med att utforma ett 
projekt som syftar till att undersöka vattenvårdande åtgärder. Jag 
är framför allt intresserad av de projekt som gjorts i de olika 
vattenråden i Skåne. Det hade varit väldigt värdefullt att få 
vattenrådets synpunkter på detta. Finns det områden som ni 
skulle vilja utforska eller utvärdera?  

 
Agne föreslog följande: En sjö uppströms Immeln (Jämningen) som mottagare av 
Lönsbodas reningsverk. Immelsjöns population av braxen simmar upp och leker där. 
Ett förslag är att koppla bort sjön från systemet för att minska läckaget av 
näringsämnen. Henry föreslog ett dammsystem skulle kunna placeras innan  
Jämningen. 
 

• Annelie informerade om Hannöbuktsveckan, som sker under Kristi 
himmelsfärdsveckan. Förslag på aktiviteter diskuterades, men inget beslut togs.  

• Annelie informerade om: digitalt evenemang tillsammans Kävlinge ån. 
Inbjudan till digitala möten kommer skickas ut till styrelsemedlemmarna.   

 
13. Planering årsmöte, sammanträden våren 

 
Årsmötet skall hållas innan Maj månad ut. Har alltid synkats med 
Vattenvårdskommiten. Vidare diskussion med dessa förslagsvis med Karoline 
Mattsson Olofströms kommun. Därtill behövs det 2 styrelsemöten innan.  
 
Beslut: Styrelsemöte Måndagen 3/2 2025 digitalt styrelsemöte kl 18:00 
  Styrelsemöte Onsdagen 26/3 2025 styrelsemöte Kristianstad kl 14:00 
Henric Kontaktar Karoline Mattsson för att diskutera Årsmöte.  
 

14. Mötet avslutas: 16:30 
 
 
 
 
Henric Djerf      Agne Andersson 



Bilaga 
Kassörsuppdraget och föreningens ekonomiska OMställning 
När jag tog rollen som kassör var det med förutsättningen att Bromölla kommun skulle sköta 
bokföring och bokslut.  
Kort därefter fick vi besked att kommunen inte längre har resurser till detta, vilket innebär att 
vi själva måste ta över hela det ekonomiska arbetet 
och ansvaret. 
Det är en stor förändring, och för att undvika risker och skapa en stabil grund anser jag att vi 
behöver investera i ett bokföringsprogram och  
erfaren hjälp för mig för att komma igång samt se till att det första bokslutet blir korrekt.  
En bra start nu gör det enklare att arbeta framöver – både för mig och för föreningen. 
Jag har diskuterat lösningar med banken och undersökt Visma SPC som bokföringsprogram.  
Jag skickade också ut förfrågningar till två bolag som samlar offerter från redovisningsbyråer.  
Av tio möjliga svar fick jag två, troligen på grund av att vi är en förening. Bägge dessa la sig 
på en prisnivå på 15-20.000:- 
Utöver detta har jag kontaktat två lokala bokföringsföretag i Kristianstad som drivs av 
personer med stor erfarenhet av föreningar. 
 

 
 
Kostnadsöversikt Bokföring, Banktjänster, 
Starthjälp och Bokslutshjälp 
      

 
 
Bokföring: Visma SPC Förening Kostnad: 2 385 kr/år (199 kr/månad inkl. moms). 
Visma SPC är ett bokföringsprogram som har ett föreningspaket, möjlighet för styrelsen att   
följa ekonomin via "tittkonton". 
 
Banktjänster Ivötofta Sparbank Totalkostnad: 1 200 kr/år 

• Internetbank: 200 kr/år. 
• Bankgironummer: 250 kr/år. 
• Integration med Visma: 750 kr/år. 
• Swish: 0 kr för närvarande (beslut om avgift tas årligen, annars 1 kr/mottagen 

transaktion). 
 
Starthjälp och bokslutshjälp 
 

Förslag på arbetsupplägg: 
• Jag ansvarar för all löpande bokföring och informerar Henric kontinuerligt om 

ekonomiska händelser. 
• Utbetalningar sker i samråd med och efter godkännande av Henric. 
• För att säkerställa struktur och säkerhet, särskilt vid större projekt med mer 

komplex ekonomi, föreslår jag att vi använder bokföringsprogrammet Visma  
SPC Förening.Kostnad: 199 kr/månad inkl. moms (betalas årsvis). Observera 
att priset kan justeras årligen. 

• Jag redovisar föreningens ekonomi vid varje styrelsemöte. Vi kommer 
tillsammans överens om vad redovisningen ska innehålla. 

• Visma SPC erbjuder ”tittkonton” så att alla i styrelsen kan få tillgång och 
själva följa föreningens ekonomiska status. 

• För att få en bra start anser jag att vi behöver hjälp av kunniga personer för 
att sätta upp bokföringen och hantera det första bokslutet. 

• Detta ger oss en stabil grund att utgå från och en mall att följa framöver. 
• Jag vill bygga en enkel och tydlig grundstruktur som underlättar arbetet både 

för mig och framtida kassörer, och som utvecklar föreningens ekonomi 
lå ikti t  

               
     



Digitala förfrågningar till redovisningsbyråer: Kostnad uppskattad till 15 000–20 
000 kr inkl. moms. 
Två svar av tio möjliga, med uppskattad kostnad för hjälp vid igångsättning och bokslut på 
15 000–20 000 kr exkl. moms. 
 
Lokala alternativ: 
Oppmanna Redovisningsbyrå (Kerstin Liljekvist) Kostnad: Ca 7 000 kr inkl. moms (5 
000 kr exkl. moms + milersättning 50 kr/mil). 

• Erfarenhet: Kerstin har lång erfarenhet av bokföring och erbjuder stöd vid 
igångsättning och bokslut. 

• Kommentar: Betonar vikten av styrelsens delaktighet vid utformning av bokföring & 
bokslut. 

 
Redovisningsbyrån Debet & Kredit (Åsa Jönsson Bjerstedt,Tosteberga) Kostnad: Ca 
5 000-6000 kr inkl. moms (500 kr/timme, totalt ca 10 timmar). 

• Erfarenhet: Åsa har också lång erfarenhet av bokföring/bokslut, har arbetat under flera 
år med föreningar i Tosteberga med omnejd. 

• Kommentar: Har erfarenhet från föreningarna i Tosteberga med anställning av hjälpare 
till föreningarna  

  
Förslag till beslut 

5. Att vi väljer Ivötofta Sparbank med bankgiro+swish+koppling till Visma  
6. Att vi väljer Visma SPC Förening som bokföringsprogram  
7. Att styrelsen sätter ett maxtak  för de nya kostnaderna kopplade till bank, bokföring 

och redovisning. 
8. Att vi anlitar en lokal redovisningsbyrå för att få hjälp med igångsättning och första 

bokslut.  
 


